
Ahoj všichni,
přesně před rokem vyšlo první číslo 
našeho FEEDERU. Novin, od kterých 
jsme si slibovali, že během roku po-
stupně představí důležitá oddělení 
a divize našich dvou firem. Zároveň 
skrz zajímavé projekty a událos-
ti více propojí náročnou práci lidí 
v backofficu s extrémně náročnou 
prací techniků v terénu. To, jak se 
nám to zatím daří, posuďte sami. 
Každopádně je tady opět konec 
roku, a proto přicházíme s tím nej-
lepším! Máte před sebou posled-
ní letošní vydání FEEDERU, v němž 
představujeme naši největší divizi 
Realizace v čele s dvěma PMO – 
DejFFem a Michalem Novákem, 
kteří mají pod palcem všechny pro-
jektové teamy a společně s projek-
tovými manažery do detailu ladí 
každý projekt. Protože projekťáci 
jsou banda, která často postaví 
všechno, co zákazníkům na očích 
vidí, potřebujeme business analy-
tičku Radku Stibbe, která projekto-
vým manažerům nastavuje finanční 
zrcadlo. Stará se o to, aby všechny 
zakázky včetně extra prací byly na-
šim zákazníkům řádně vyúčtová-
ny a aby projekty byly po finanční 
stránce naprosto zdravé.

Michal Mrázek, CEO

Michal Novák a David Balek nastoupili letos na pozice project management 
officer. Co u nás mají na starost a jak to zatím zvládají?

Seznamte se  
s novými PMO

Jak dlouho ve firmě pracujete? A ja-
kým jste si u nás prošli kariérním po-
stupem?
MN: V lednu to bude 10 let.
Dokumentarista  PC  PM  HPM  
PMO.
DB: 14 skvělých let a kariérní po-
stup probíhal takto: site constructi-
on supevisor  logistic manager  
SSR PC  akvizitor  PC  PM  
HPM  PMO.

Strávit v jedné firmě víc než 10 let není 
v dnešní době úplně běžné. Co myslíte, 
že se vám během práce u nás nejvíc 
povedlo a na co jste nejvíc hrdí?
MN: Za těch let se toho povedlo docela 
hodně. Jsem hrdý na všechny úspěšně 
dokončené projekty a všechny členy 
BB, kteří na nich se mnou pracovali.
DB: Běžné to není, ale když se ve fir-
mě cítíš dobře, baví tě to a vidíš úspě-
chy firemní i osobní, tak to prostě 
uteče. Nejvíc hrdý jsem na to, že jsme 
uspěli na německém telco trhu a naši 
pozici si tam stále upevňujeme. Byl 
jsem u zrodu tohoto úspěchu a do-
dnes si občas vzpomenu na první BB 
instalace v Německu, kterých jsem se 
zúčastnil jako PC v terénu, a uvědo-
mím si, jaký obrovský kus cesty jsme 
od té doby ušli.

V květnu letošního roku jste byli oba 
postaveni před novou výzvu, kterou je 
nová pozice PMO. Přibližte nám, co má 
PMO na starosti.
MN: Máme s Davidem rozdělenou ce-
lou realizační D4, což se bude týkat vel-
kého počtu skvělých produktivních lidí. 
PMO standardizuje procesy projekto-
vého managementu, zajišťuje, aby byly 
projekty vedeny efektivně. A zároveň 
podporuje a zvyšuje efektivitu projek-
tového managementu firmy.
DB: Ano. Musím říct, že je to velká vý-
zva, ale jsem za ni rád a slovy klasi-
ka: „Děkuji a věřím, že důvěru ve mě 
vloženou nezklamete.“  Cílem PMO 
je mít vysoce produktivní, profitabil-
ní a plně funkční všechny přidělené 
business units (BU) v D4. PMO toho 
má na starosti celkem dost, tak zde 
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Bitva o Prahu: 
ČVUT Engineers Prague

Společnosti Suntel Group a Backbone se i v sezóně 2023/24 staly hlavním 
partnerem univerzitního hokejového klubu ČVUT Engineers Prague. Cílem 
této již několikaleté spolupráce je lákat nové talenty z technických univerzit 
k nám do společnosti a zároveň se neustále propojovat s dalšími technolo-
gickými firmami v České republice. V letošní Bitvě o Prahu mezi ČVUT a UK 
fandilo v narvané holešovické aréně 8 854 nadšenců. Atmosféra lepší než 
na Spartě a hokejový večer přesně takový, jak se patří.

Tradice se musí dodržo-
vat, proto jsme si opět 
po roce střihli výlet do 
Paříže. Na konferenci 
Huawei Connect 2023 
jsme měli nejen mož-
nost potkat se s důleži-
tými lidmi z Huawei, ale 
poprvé jsme měli i hvězdnou chvil-
ku v sále. Představte si, že jdete na 

pódium před celé vedení 
Huawei a všechny part-
nery a dostanete šanci 
ukázat jim kus své kaž-
dodenní práce. A přes-
ně to se stalo nám při 
naší prezentaci na téma 
smart helmy a iSolar in-

stalace! Celou akci si vzal na starost 
Ruda a upřímně – jeho přednáška 
byla naprostá pecka! Když k tomu 
přidáme ještě fakt, že si odvážíme 
ocenění Outstanding EHS & Quality 
Partner, tak jsme letos v Paříži zane-
chali opravdu hodně výraznou stopu. 
Přestože cena je jen kus skla, za který 
si nic nekoupíme, tak toto již několi-
káté ocenění za bezpečnost a kvali-
tu potvrzuje, že tuhle práci děláme 
opravdu dobře. Za to díky vám všem 
v Backbone a Suntelu. Na další úspě-
chy i v roce 2024! 

O projekťácích, hokeji 
a pařížském úspěchu

POKRAČOVÁNÍ NA DALŠÍ STRANĚ

Huawei Connect 2023: 
Co jsme tam prožili a vyhráli
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Šéfka kontrolingu Radka Stibbe u nás má na starost dohled nad tím, 
aby u projektů seděla všechna čísla a aby se naše práce všem vyplatila.

Nejlepší je  
udělat to správně 

napoprvé
Řekni nám, co je tvým úkolem 
v rámci BB/SCZ?
Mým hlavním úkolem je kontrola 
každé jednotlivé zakázky před tím, 
než zakázku zcela uzavřeme. Pře-
devším to, zda máme vůči zákazní-
kovi vyfakturováno vše, co bylo rea-
lizováno, včetně materiálu a dalších 
nákladů od jiných dodavatelů, aby 
byla zachována přinejmenším na-
stavená ziskovost dané zakázky. 
V mé agendě jsou i dílčí úkoly v jed-
notlivých BU (řešení objednávek, 
akceptací, nárokování extra polo-
žek u zákazníka, příprava podkladů 
k fakturaci, podpora PM/PC…).

V čem je tvá úloha ve společnosti 
důležitá?
Důležitost úlohy spočívá právě 
v kontrole jednotlivých zakázek, 
abychom nepřicházeli nevědomky 
o peníze. Zároveň se snažíme dá-
vat zpětnou vazbu projekťákům, jak 
by měli práci zefektivnit, a snažíme 
se zvyšovat povědomí o finanční 
stránce zakázky.

Jaké jsou z tvého pohledu důležité 
předpoklady pro roli projektového 
kontrolora?
Důležitým předpokladem pro tuto 
roli je jednoznačně zájem v této 
pozici být.  Mít rád čísla, tabulky, 
být pečlivý, pracovat systematicky, 
dotahovat úkoly do konce, praco-
vat zodpovědně. Nedílnou součástí 
je najít společnou řeč s jednotlivými 
PM/PC – pak jde vše lépe.

Jak ses do BB dostala a co jsi dělala 
před tím?
Do BB jsem se dostala shodou ná-
hod – v telekomunikacích jsem nikdy 
před tím nepracovala, znala jsem 
to jen z pohledu uživatele. Svou 
pracovní cestu jsem začínala na 
Moravě v hotelu na pozici recepční, 
pak přišlo „velké stěhování do Pra-
hy“, práce ve firmě, která dovážela 
dřevostavby z Německa a u nás je 
montovala, odtud jsem se pak pře-
sunula k práci ve spediční firmě. 
Před více než čtyřmi lety jsem hle-
dala novou práci a v BB se zrovna 
hledala výpomoc na projektu E///, 
kde jsem začínala. Zhruba o rok 
později se rozjížděly nové projekty 
na VF BU, u kterých jsem byla od 
jejich počátku na pozici finanční-
ho koordinátora. S prohlubováním 
znalostí a zkušeností v rámci těchto 
dvou BU se k této pozici nabalova-
ly další úkoly, až jsem se postupně 
v rámci životního cyklu zakázky do-
stala až na její konec a její kontrolu 
před uzavřením.

Jak vnímáš přístup vedoucích pro-
jektů k projektovému kontrolingu, 
případně jak se vyvinul?
Ráda bych na tomto místě poděko-
vala vedoucím projektů, se kterými 
komunikuji velmi často (a vlastně je 
i často prudím ), za jejich přístup 
ke kontrolingu, který je pozitivní 
a zodpovědný, že jsou otevření dis-
kuzi a hledání řešení, když narazí-
me na nějaký problém, a aktivně 
řeší daná témata, hledají způsoby, 
jak zlepšit procesy, a i nadále se 
mnou komunikují. 

Máme konec roku. Jak a v čem se 
oblast, kterou spravuješ, za po-
sledních 12 měsíců posunula?
V tomto roce se velmi intenzivně 
pracovalo (a stále pracuje) na růz-
ných statistikách prezentovaných 
v Power BI, které mimo jiné ukazují 
i mnou sledované zakázky v různých 
podobách v přijatelnější verzi pro ty, 
kteří si příliš neoblíbili Helios. Na ně-
kolika projektech se nám díky kont-
rolingu povedlo najít možnosti zlep-
šení/zefektivnění některých procesů 
– a každý takový krůček se počítá.

Čemu by ses chtěla věnovat příští 
rok a na co se vedoucí projektů mů-
žou těšit?
V příštím roce bych chtěla i nadá-
le pokračovat v kontrolingu uzaví-
raných zakázek, ale také bych se 
ráda vrátila aspoň z nějaké části 
i na začátek celého procesu – než 
nový projekt začne. Vedoucí pro-
jektů se tak mohou těšit na další 
diskuze, kdy budeme společně tvo-
řit, vymýšlet, hledat, řešit, koumat 
a podobně, abychom před začát-
kem projektu měli jasno v ceníku 
a rozsahu práce a mohli se naplno 
věnovat realizaci.

Co bychom měli dělat pro to, aby-
chom zvedli ziskovost jednotlivých 
projektů?
Na základě zkušenosti z kontrolingu 
mě tady jednoznačně napadá naše 
heslo „first time right“ – pracovat 
efektivně, ať se nemusíme vracet (ať 
už v terénu na site, nebo v backoffi-
ce) několikrát ke stejné zakázce, mít 
správně nastavené procesy a do-
držovat je, mít znalost kontraktu/
ceníku v rámci svého projektu, za-
jímat se a hledat aktivně možnosti 
zlepšení.

Bez čísel by to nebyl kontroling, tak 
jich pár uveďme:

 Kolik zakázek ti letos prošlo ruka-
ma? Zatím 5 649.

 Kolik projektů máš na starosti? 
Všechny aktivní projekty (BB 20).

 Kolik zakázek bylo uzavřeno ve 
stavu „s problémem“ = „PASS Inci-
dent“ a jaké jsou top 3 nejčastější 
faktory neúspěchu? Celkově 305 
zakázek.
	  1 – vracení se na site
	  2 –  materiál (špatně vykáza-

ná spotřeba nebo nedo-
účtovaný materiál)

	  3 –  náročnější realizace – 
delší doba

 U těch zbývajících, úspěšných, 
jaké jsou top 3 faktory, které způ-
sobí výrazně lepší výsledek, než je 
očekávaný průměr?
	  1 –  jednodušší realizace, než 

bylo očekáváno
	  2 –  vyšší marže na dodávané 

externí službě
	  3 – first time right

Dan Jarolím nám zařídil skvělou vyhlídku v Českém ráji. 
A i když to byla dřina, výsledek stojí za to.

Práce se skvělými výhledy

Dane, máš za sebou tento unikátní 
projekt. Popiš nám, jak dlouho celá 
akce probíhala?
První zmínka o rozhledně se mi 
v mailu od obchodního oddělení ob-
jevila už 6. 9. 2021. Aktivně jsem se 
ale začal rozhlednou, jejím naceně-
ním a technickým řešením zabývat 
22. 7. 2022. Samotná výstavba za-
čala 5. 5. 2023 a předání dokončené 
stavby proběhlo 10. 11. 2023.

A co bylo na celé stavbě nejnároč-
nější? Objevily se nějaké komplikace 
nebo došlo k něčemu speciálnímu?
Nejzajímavější byla určitě koordina-
ce. Na celé realizaci se podílelo více 
než deset subdodavatelů plus naši 
lidé. Dost neobvyklý byl i přístup na 
lokalitu. Konstrukci bylo potřeba vy-
myslet tak, aby se dala vyrobit, pře-
pravit a postavit na určeném místě. 
Pikošek při samotné realizaci bylo 

tolik, že by to bylo na samostat-
né číslo. To už je ale zapomenuto, 
máme hotovo a předáno.

Jak jsme se k tomuto ne úplně běž-
nému projektu jako firma dostali?
Informace se ke mně dostala z na-
šeho obchodního oddělení od Ro-
mana Vika. Šlo o veřejnou zakázku, 
o kterou se mohl ucházet kdokoliv.

Pro projektového manažera to byl 
nejen technicky, ale i časově velmi 
náročný projekt. Jak jsi to všechno 
zvládnul?
Tuto zakázku jsem si vybral, protože 
se mi líbila. Tak nějak mě přitahova-
la. S časovou náročností jsem počí-
tal. Když to ale srovnám s třinácti lety 
každotýdenního ježdění do Košic, 
zdá se mi to v pohodě.

Co, popř. koho bys chtěl vyzdvih-
nout? Na co jsi hrdý?
Poděkování patří především Petru 
Sekaninovi a Romanu Vaculčíkovi. 
Kluci se mnou strávili na rozhledně 
hodně času a dělali devatero ře-
mesel. Vše bez „remcání“ a ochotní 
řešit překážky, které stavba přinesla. 
Jmenovitě bych rád poděkoval Pet-

Jméno, příjmení, titul: 
Jordán (Dan) Jarolím
Firma: BB & SCZ
Pozice ve firmě: 
Projektový manažer
Divize: Realizace

vypíchnu pouze část činností. Vedení 
projektových meetingů jednotlivých 
BU, komunikace s managementem 
BB i zákazníka, blízkou spolupráci 
s ostatními BB divizemi, a to hlavně 
s D1 a D5, ale i s D2 a D3, sledová-
ní projektových statistik, vyžadování 
dodržování standardních funkčních 
postupů a metodologií, elimina-
ci a minimalizaci jakýchkoliv rizik, 
úspěšné dokončování projektů a pl-
nění projektových úkolů, mentoring 
PC a PM atd.

Jak se vám v nové pozici daří? A v čem 
vidíte největší změnu?
MN: Já doufám, že dobře, ale posou-
zení nechám na ostatních.  Největší 
rozdíl oproti PM je počet lidí a projek-
tů, které teď máme oba na starosti, 
a i když ne vždy můžeme znát detaily, 
snažíme se vědět a zlepšit všechno dů-
ležité. Jelikož je naše divize ta největší, 
tak občas možná mezi cestami, mee-
tingy, cally a samozřejmě plněním úko-

lů nestíhám vždy včas všem 
odpovídat.
DB: Jak se mi daří v této po-
zici, je spíše otázka na naše-
ho CEO, ale já osobně cítím, 
že se posunuji tak, abych 
byl efektivní a prospěšný jak 
firmě, tak i jednotlivým kole-
gům.
Největší změna pro mě je 
v systému manažerování. 
Prostě už se nemůžu konkrét-
ními úkoly a problémy za-
bývat detailně, protože to je 
práce jednotlivých PM nebo 
PC, no a když jste byl 10 let 
PM, tak je opravdu těžké s tím 
přestat, protože vás to baví. 
Další složitost je v přeska-
kování mezi jednotlivými 
BU a jejich projekty, protože 
každá BU je svým způsobem 
specifická.

Oba za sebou máte mnoho úspěšně 
dokončených projektů. Na který nejvíc 
vzpomínáte, ať už byl nejlepší, nejhorší, 
nebo třeba nejnáročnější?
MN: Vzpomínám na jeden projekt, který 
splňuje všechna kritéria z otázky. KPN 
NL – nejlepší, nejhorší, nejvíc náročný, 
nejvíc zkušeností, největší projekt. Těch 
nej bylo hodně, tak jen takhle krátce. 
DB: Ano, mnoho projektů jak pro DT, 
tak i VF. Možná mi nebudete věřit, ale 
já rád vzpomínám na projekt VF FTK 
028. FTKáčko je totiž zajímavé tím, že 
každý site je víceméně unikátní, a tím 
pádem máte stálý přísun nových vý-
zev a řešení všeho možného i nemož-
ného. No a pak si rád vzpomenu na 
DT_3G_swaps v regionu HY, kam jsme 
po swaps v BY a LY přišli jako zkušení 
mazáci a předvedli tam neskutečnou 
jízdu až s patnácti teams a swapli jsme 
skoro 1 200 sites. Zákazník, BB vedení, 
teams, CFE, skladníci, prostě všichni 
byli spokojení. Tímto zdravím všechny 
zúčastněné, hlavně Ondru Běhana, se 
kterým jsme tvořili silný PM team, který 
tuto jízdu skvěle ukočíroval.

Jako vedoucí Divize 4 určitě přemýšlíte 
o budoucnosti v naší firmě. Jaké máte 
pracovní plány a sny? Čeho dalšího 
byste rádi dosáhli? Co vás nejvíc láká?

MN: Můj sen a zároveň i plán je mít 
D4 plnou skvělých lidí jako doteď, stále 
dál zvyšovat efektivitu práce na na-
šich projektech, rozšiřovat team lidí, 
a i když jsme ušli velký kus cesty, tak 
máme ještě stále na čem pracovat 
a co zlepšit, takže už se nemůžu do-
čkat roku 2024.
DB: Plánování jak krátkodobé, tak 
i dlouhodobé je základem budoucího 
úspěchu. Osobní plán je jasný, aneb 
do roka se stát kvalitním a jedineč-
ným PMO, se kterým je spokojený 
CEO a hlavně který bude oporou pro 
ostatní HPM, PM a PC a pomůže jim 
nejen v posunu v jejich kariérní cestě, 
ale i s běžnými procesy. Co se týká 
plánů v jednotlivých BU, tak je velmi 
důležité udržet si u Huawei v Němec-
ku pozici kvalitního a spolehlivého 
partnera, abychom měli stálý přísun 
práce s co možná největším sharem. 
U E/// v Německu získávat čím dál 
lepší kvartální hodnocení, protože to 
je u E/// jediná cesta k navýšení sha-
ru. Na CETIN RAN stabilizovat celý 
team a procesy tak, aby projekt byl 
profitabilní a CETIN s námi počítal 
jako s kvalitním a spolehlivým doda-
vatelem na dalších svých projektech. 
No a určitě i stabilizace IRIS projektu 
v Rakousku, protože letošní podzimní 
rozjezd trochu skřípe. Vidím na tomto 
projektu velký potenciál a mohla by to 

pro nás být další za-
jímavá opěrná noha.

Jak probíhá váš běžný 
pracovní týden? Při-
bližte nám to…
MN: Část mého 
skvělého teamu je 
na druhé straně ČR, 
takže jsem každý tý-
den ve Zlíně na SCZ 
a část týdne v Nupa-
kách na BB. Hodně 
času trávíme spo-
lečnými meetingy 
a následně plněním 
úkolů z těchto se-
tkání. Od PM se toho 
moc nezměnilo, stá-
le se neobejdeme 
bez počítače a tele-
fonu. 

DB: Meetingy, telefonáty, schůzky, 
mejly, ASANA úkoly, Helios, řešení 
problémů, kontrola statistik v Power 
BI, hry v ISDP, mentoring, výjezdy za 
zákazníkem, různé brainstormingy, 
WhatsApp skupiny, ty jsou mazec… 
No a mnoho dalšího, a to v režimu 
Eat, Sleep, Repeat. 

Co se vám nebo vašim teamům letos 
nejvíc povedlo?
MN: Myslím, že velký úspěch je, jak 
máme sestavené teamy v terénu 
i officu ve všech BU v BB i SCZ. Na 
všech projektech pracují ti nejlep-
ší a na výsledcích je to vidět. Tento 
úspěch přisuzuji i D5, která nám v te-
rénu k efektivitě a zvyšování kvality 
a kvalifikace pomáhá.
DB: Tak začnu horkou novinkou. Jak 
jistě víte, z Huawei Conference v Paří-
ži jsme přivezli cenu za Quality a EHS 
Partnera, což je myslím velký úspěch 
a o něčem to svědčí.
Každopádně mnohem větší radost 
mám z toho, jak obě DT BU – Huawei 
i E/// – dokázaly přežít při velkém let-
ním výpadku NeMo sites. Teams se 
úspěšně podařilo udržet na LTE rolloutu 
a i na iSolaru v CZ, takže jsme zabránili 
tomu, aby nám odešly kvalitní teams, 
a snížili jsme i finanční ztrátu z prostojů.
No a teď, když do konce roku zbývá 
pár pracovních týdnů, obě tyto BU je-

dou na plný výkon a počty sites jsou 
opravdu velké.
Dále mám velkou radost z toho, jak 
Ondřej Běhan a Vašek Bartoš zvlád-
li rozjezd CETIN RAN, protože tento 
komplexní projekt je opravdu ná-
ročný a jít postavit site je už tou po-
věstnou třešničkou na dortu v celém 
procesu.

Co je pro vás v práci zásadní? A co se 
vám na vaší práci nejvíc líbí?
MN: Team lidí je zásadní a ten náš se 
mi líbí moc!
DB: Lidi, kolegové, kamarádi, no pros-
tě BB team! Klišé? Ne, realita! A pak je 
tu i stabilita, která je pro mě, a co vím, 
tak i pro kolegy z officu i terénu, také 
zásadní.
Každý den se děje něco nového, aneb 
pořád nové výzvy, x různých rozhodnu-
tí, plnění cílů, posouvání limitů a mnoho 
dalšího, což se mi líbí. Mám rád tohle 
akční prostředí.

Je konec roku 2023, jak byste ho 
zhodnotili? A co byste chtěli říct úpl-
ně na závěr?
MN: Jsem rád, že se nám v roce 2023 
daří plnit naše plány i přesto, že zákaz-
níci si dávali celý rok dost načas. O to 
hutnější bude závěr roku, tak buďme 
ready!
Přeji všem, ať je ten rok 2024 ještě lep-
ší než 2023, ať se stále všichni ve své 
práci zlepšujeme a ať jí máme pořád 
víc a víc.  Díky všem za skvělou spo-
lupráci!
DB: Hodnotím ho celkem pozitivně, 
a to i přesto, že jsme se potýkali s vý-
padkem zásadních projektů, což má 
negativní dopad na finanční výsle-
dek, ale do konce roku do toho ješ-
tě pořádně šlápneme, abychom ho 
splnili.
Zaznamenal jsem posun v procesech 
v BB i Suntelu, což je skvělé, protože 
se stále suneme dopředu a zlepšuje-
me se.
Závěrem bych všem rád řekl, že vi-
dím v BB i Suntelu v rámci Suntel 
Group s podporou DRFG obrovský 
potenciál stát se zásadním hráčem 
na evropském telco trhu. Tak toho 
pojďme využít a společně tohoto cíle 
dosáhnout, Kollegen!

Na podzim, konkrétně 2. a 3. listopadu, jsme pro 
Vodafone instalovali 5G swap a vyměňovali an-
ténu a rádia. A přitom se kochali parádním vý-
hledem. U Sokolova jsme totiž museli vyšplhat na 
komín teplárny a pracovat ve výšce 158 metrů. Nic 
pro lidi, kteří trpí závratí. 

ru Michalčíkovi, který připravil vše 
k webkamerám, a Ondrovi Zetkovi za 
rady a informace z podobné stavby. 
Dále logistice, která nám zajišťovala 
materiál někdy i v šibeničních termí-
nech, a účtárně za administrativní 
podporu. Starostovi obce Koberovy 
Pavlovi Pospíšilovi a subdodavate-
lům, konkrétně firmám Taurus (do-
davatelé železa), EXTEN CZ (dře-
věné konstrukce), Pavlu Kůtkovi za 
zemní práce, Jiřímu Bouškovi, jenž 
měl na starost základy, a dopravci 
Pavlu Malému. Také vedení Suntelu, 
který celou akci posvětil a šel do ní.

Čím bys řekl, že je tato rozhledna 
výjimečná?
Doufám, že vším. Mně osobně se líbí 
tvar, kombinace materiálu kov/dřevo 
a také nasvícení, které bude v provozu 
pouze ve svátky, tedy jen ve výjimečné 
dny v roce. V neposlední řadě i umístě-

ním. Výhledy jsou zde nádherné. Věřím, 
že na rozhledně si každý najde to své.

Jaké jsou technické parametry rozhledny?
Rozhledna je zkonstruována ze žele-
za a dřeva. Hlavním nosným prvkem 
je ocelový dřík, kolem kterého se ve 
šroubovici obtáčí schodiště. Dřík pod-
pírají tři obloukové ramenáty ze se-
verského modřínu. Na výšku měří 25 
metrů. Vyhlídková plošina je o tři met-
ry níže a vede k ní 121 schodů. Součástí 
areálu rozhledny je i altán s lavičkami. 
Rozhledna stála 17 milionů korun.

Když vylezeme nahoru, co všechno 
můžeme vidět?
Vidět jsou třeba Trosky a Český ráj, za 
dobrého počasí i Ralská pahorkatina, 
Ještěd, Černostudniční hřeben a Ji-
zerské hory, a dokonce i Krkonoše.
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Radčino NEJ:
Kniha: Nemám jednu knihu, spíš 
autory – J. Foglar, J. Deaver,  
R. Bryndza a mnoho dalších.
Film: Filmy od Tarantina, české 
komedie, Harry Potter.
Dovolená: Kdekoliv v přírodě, kde 
je teplo.
Myšlenka, motto: Když nejde 
o život, jde o …
Jídlo: Steak, tatarák.
Koníček: Pěší turistika (+ turistické 
vizitky), lego, knihy.

Rozhledna Hamštejn
(nad obcí Koberovy)
GPS: 50.6208381N, 15.2409742E
Investor: Obec Koberovy
Architekt: Ing. arch. Martin Spilka, 
Ing. Richard Müler
Zhotovitel: Suntel Czech s.r.o.
Projektový manažer: Dan Jarolím
Výška: 25 m
Materiál: Ocel, dřevo – sibiřský/
severský modřín

Roman Chyle, 
Honza Chyle, 

Martin Němec, 
PC – Martin Hanousek

Michalovo 
a Davidovo NEJ:
Kniha:
MN: Andy Weir – Spasitel.
DB: Jonas Jonasson – Stoletý sta-
řík, který vylezl z okna a zmizel.
Film: 
MN: Seriál Perníkový táta.
DB: Pulp Fiction: Historky  
z podsvětí.
Dovolená: 
MN: Asie.
DB: Hory, jezera, glamping.
Myšlenka, motto: 
MN: Asi nemám.
DB: Nebuď nejlepší, buď jedinečný 
a zajímej se o druhé.
Jídlo: 
MN: Smažák.
DB: Chateaubriand.
Koníček:
MN: MTB.
DB: Electronic music, vinyly, in-line 
brusle, MTB, lyže.
Projekt:
MN: Všechny projekty měly nějaká 
NEJ, na všechny vzpomínám rád.
DB: DT_3G_SWAPS v HY.
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Spojte se s námi 
na sociálních sítích

Ve třetím kole bohužel 
nikdo neodpověděl 
správně, a ceny se proto 
přesouvají dále.

Připomínáme, že na konci soutěže je pro deset nejlepších 
z vás připraveno slosování o hlavní výhry, kterými jsou 
ŠKOLA SMYKU a 2× KURZ IRATA. Sčítat budeme body ze 
všech kol, tak se nezapomeňte zúčastnit. Soutěž probíhá 
pouze přes FEEDER.

Otázky do 
dalšího kola 

soutěže  
naleznete

ZDE 

Odpovězte a vyhrajte hodnotné ceny!

Projekt pod křídly zkušeného Honzy Kli-
meše, kde nahrazujeme zařízení Huawei 
za Ericsson. Projektu jsem se ujal, jelikož 
jsem tam poslal své teams z Viasatu, kte-
rému se aktuálně nedaří moc dobře. Mu-
sím hned zkraje říci, že jsem pyšný na klu-
ky v terénu, jak rychle se přizpůsobili nové 
zemi a také novým pravidlům a požadav-
kům zákazníka. Počasí v Göteborgu se 
mění jako ponožky, věže jsou vyšší, než na 
co jsme zvyklí. Mrzí mě, že během Švéd-
ska jsme se rozloučili s Petrem Konečným 
a že jsme museli narychlo zalepit díru po 
Tomovi Chlumském, kterému vypovědělo 
službu rameno. V době, kdy jsem psal ten-
hle článek, ležel v trutnovském špitálu na 
kapačkách. Tome, přejeme brzké uzdra-
vení a brzký návrat! Taky jsem rád za to, 
že kluky rychle doplnil mladý úderník Vlá-
ďa Zmatlík.
Aktuálně máme v této zemi dva šikovné 
teamy, které se příští rok dost možná roz-
rostou na teamy tři. Na konci tohoto roku 
se uvidím s Honzou, tak pak můžu podat 
bližší informace.

Mějte se!
Jirka Janík, projektový manažer

Stejně jako každý rok se i letos 
na Kladně konalo otevřené Mist-
rovství České republiky v průmy-
slovém lezení. Byl to již patnáctý 
ročník tohoto prestižního závodu, 
který je v České republice na-
prosto unikátní a patří i k jedno-
mu z největších v Evropě vůbec. 
Své schopnosti zde mohli pomě-
řit závodníci z řad profesionálů 
i zkušených amatérů. Soutěžilo se 
celý víkend v kategoriích jak jed-
notlivců, tak i teamů. Náročnost 
tohoto závodu dokazuje i to, že ze 
sedmdesáti šesti lezců v kategorii 
jednotlivců bylo pouze jedenáct 
borců z České republiky. Radek 
Chlubna obsadil v této nabité 
mezinárodní konkurenci šedesáté 
místo. V sobotu večer na Kladno 
dorazil ještě Emery a kluci nako-
nec na neděli dokázali postavit 
Backbone team. Náš team, který 
kvůli nemoci nebyl v plné sestavě 
a kvůli pracovnímu vytížení nestihl 
ani jeden společný trénink, nako-
nec v nedělní soutěži teamů obsa-
dil čtrnácté místo.

Skandinávie volá
Zdar bando! Bylo mi řečeno, 
že se mi chce napsat článek 
o našem projektu ve Švéd-

sku. Inu, tady ho máte.




